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Gorinchem, 19 juli 2023

 
VOORSTEL BESTUUR WAARDLANDEN 
 
Vergadering  :  6 november 2023 
Agendapunt  :  6.0 
Steller  :  Albert Werner    

 
 
Onderwerp :  Invoering van luierinzameling via milieustraten 
 
Voorstel :   
1. Vanaf 1 december 2023 starten met de gescheiden inzameling van luiers via de milieustraten.  
2. Distribueren van speciale luierzakken via de milieustraten. 
3. Financiële consequenties mee te nemen in de begrotingswijziging van 2024.  

 
 
Inleiding 
In de zomer van 2021 hebben de raden de Strategienota 2021-2025 vastgesteld. Hierin hebben de 
gemeenten Gorinchem, Hardinxveld-Giessendam en Molenlanden gekozen voor de invoering van een 
recycletarief. Met deze financiële prikkel willen we het scheiden van afval extra stimuleren.  
Waardlanden kent momenteel geen aparte inzameling van luiers en incontinentiemateriaal. Babyluiers 
en incontinentiemateriaal horen in het restafval. Voor inwoners met incontinentiemateriaal is met het 
Bestuursbesluit ‘medische indicatie’ een oplossing gevonden om ze financieel te compenseren.  
Vanuit de gemeenten is de vraag gerezen of we babyluiers apart kunnen gaan inzamelen. 
 
Beoogd effect 

• Een eenduidige benadering door alle vier de gemeenten rond luierinzameling. 

• Meer recycling van grondstoffen. 
 

Argumenten 
1.1 Er is maar een beperkte vrije capaciteit beschikbaar bij de enige recyclinginstallatie van luiers, die 

van de ARN. Wanneer we via meer inzamelpunten gaan inzamelen zal de ingezamelde 
hoeveelheid luiers toenemen, maar deze zullen vanwege de beperkte recyclecapaciteit verbrand 
worden. Uitbreiden van het aantal inzamelpunten is dus geen optie. 

1.2 Inwoners hebben de mogelijkheid om de hoeveelheid restafval en dus de hoogte van de 
afvalstoffenheffing (met uitzondering van de gemeente Vijfheerenlanden) te verminderen door 
luiers gescheiden aan te bieden. 

1.3 In het Bestuursbesluit ‘tegemoetkoming voor mensen met medisch afval bij diftar’ (recycletarief) is 
voor mensen met incontinentiemateriaal al een financiële compensatie vastgesteld. De inzameling 
is daarom gericht op luiers.  

2 Inwoners kunnen lege zakken meenemen als ze op de milieustraat zijn voor het wegbrengen van 
volle zakken. Dat betekent dat inwoners, die een kind krijgen, de eerste zakken wel eenmalig 
eerst moeten ophalen bij een milieustraat.  

3 De invoering van luierinzameling brengt kosten voor inzameling, verwerking en communicatie met 
zich mee. Het leidt tot minder verwerkingskosten van restafval en tot minder inkomsten vanuit het 
recycletarief. Omdat er geen zicht is op de hoeveelheid gebruikte luiers in ons gebied en ook niet 
in de wijziging van het scheidingsgedrag is het moeilijk in te schatten of de financiële afwijking 
significant is. We gaan nu uit van ca € 20.000,-. Deze kosten zijn vrijwel volledig veroorzaakt door 
de nieuw in te stellen route langs de 6 inzamelpunten.  

 
Kanttekeningen  

• Voorkomen van afval is beter dan recyclen van afval. Het is daarom vanuit milieuoogpunt 
wenselijk om het gebruik van wasbaar, herbruikbare luiers actief te gaan stimuleren. Het 
milieurendement van gerecyclede luiers is op dit moment laag.   

• Deze werkwijze zal leiden tot een toename van het aantal bezoekers van de milieustraat en 
dus ook tot extra verkeersbewegingen en CO2 uitstoot.     
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• De milieustraten lopen tegen de grenzen van hun mogelijkheden voor het aantal afvalstromen 
die gescheiden ingenomen kan worden (de hoeveelheid beschikbare ruimte is te beperkt).  

 
Financiën 
In de Strategienota is niet voorzien om gescheiden luiers te gaan inzamelen. Gebaseerd op 
ervaringen van andere gemeenten verwachten we met de 6 milieustraten ongeveer 160 ton op 
jaarbasis in te zamelen. Dat levert ongeveer € 20.000,- aan meerkosten op.  
Er zullen ook minder inkomsten zijn vanuit het recycletarief bij de gemeenten Hardinxveld-
Giessendam, Gorinchem en Molenlanden.  

 
Communicatie 
De benadering van de doelgroep kan grotendeels verlopen via de bestaande communicatiekanalen, 
die opgenomen zijn in het communicatieplan voor dit project. 
Voor bij de burgerlijke stand zullen nieuwe communicatiemiddelen (bv flyers) ontwikkeld moeten te 
worden. 
 
Vervolg 

• Na een half jaar zullen we de luierinzameling evalueren om te bepalen of deze activiteit qua 
stankoverlast en aantal bezoekers geen afbreuk doet aan de dienstverlening voor de overige 
bezoekers. 

• De raadsleden moeten door de colleges worden geïnformeerd over deze uitwerking van 
inzameling van luiers. In alle raden is tijdens de behandeling van de Strategienota aandacht 
gevraagd over de inzameling van luiers.  

 
Bijlagen 
Geen 
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Bestuur Waardlanden :  6 november 2023 
 
Agendapunt     :  6.0  
 
Onderwerp    :  Invoering van luierinzameling via milieustraten  
 
  
 
Het Bestuur van de Gemeenschappelijke Regeling Bedrijfsvoeringsorganisatie Reinigingsdienst 
Waardlanden 
 
 
b e s l u i t : 

 
 

1. Vanaf 1 december 2023 starten met de gescheiden inzameling van luiers via de milieustraten.  
2. Distribueren van speciale luierzakken via de milieustraten. 
3. Financiële consequenties mee te nemen in de begrotingswijziging van 2024.  
 
 
Aldus besloten in de bestuursvergadering,  
gehouden op 6 november 2023 
 
de vervangend secretaris    de voorzitter 
 
 
 
 
A. Smits         J.A. Meerkerk 
 

Ans Smits (6 dec. 2023 11:26 GMT+1)
Ans Smits
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